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říjen 2012 

SLAVILI JSME DNY EVROPSKÉHO DĚDICTVÍ 
O víkendu 15. a 16. září se na nově zrekon-

struovaném náměstí Svobody konaly Dny 

evropského dědictví. Od dopoledních hodin 

v areálu vyrůstaly prodejní stánky, kolotoč a 

další dětské atrakce. Nakoupit se dalo 

všechno možné od českého česneku, přes 

uzeniny, trdelníky, koblížky, bramborové 

speciality, oříšky, med až po šperky. Umě-

lecký kovář přítomným předváděl své umě-

ní. 

Maraton koncertů odstartoval vystoupením 

dechové hudby Bludověnka. Na Kostelním 

náměstí Loutkadlo zahrálo pásmo pohádek. 

Přítomné dětské diváky podarovalo perníč-

kem se znakem města. Také do mohelnické-

ho muzea byl v sobotu volný vstup, a to 

hned na dvě výstavy: na stálou expozici Z 

dějin Mohelnicka a na aktuální výstavu 

Proměny Mohelnice. Na doprovodné před-

nášce byly představeny fotografické záběry 

města, které nejsou součástí výstavy.  

Hezkou podívanou nabídlo několik skupin 

mažoretek ze  ZUŠ, Cechovní  a v neposled-

ní řadě mažoretky DDM Magnet Mohelni-

ce. Dále  zahrála dívčí kapela New status. 

Hlavní hvězda sobotního dne – skupina 

Chinaski přilákala několik tisíc návštěvníků, 

kterým zahrála své největší hity. 

Skupiny O5 a Radeček a Kofe-in také po-

řádně rozproudily krev a navnadily přítom-

né na efektní ohňovou a světelnou show, 

kterou předvedla skupina Ramstern. 

Sobotní program uzavřela místní kapela 

Herrgott.   

V neděli se počasí teplotami přiblížilo babí-

mu létu. Snad i to byl důvod, že přišlo ještě 

větší množství lidí. Hned po obědě zahrála 

dechová hudba Mohelanka.  

Na Kostelním náměstí Mohelnická sebran-

ka, skupina historického šermu, sehrála 

divadelní scénku z dávných dob.  

Návštěvníkům zahrál Mohelničák Zdeněk 

Hamřík, držitel Porty, a poprocková kapela 

Mother´s Angels. V kostele sv. Tomáše 

Becketa se konala komentovaná prohlídka. 

Velký úspěch sklidila módní přehlídka Luď-

ka Hanáka. Na hlavní hvězdy dne Radima 

Hladíka a Blue Effect, Olgu Lounovou a 

Daru Rolins bylo náměstí Svobody již zcela                 

Dokončení na straně 8. 

Další měsíc revitalizace našeho centra je za 

námi. Přes menší komplikace bylo zdárně 

dokončeno napojení Třebovské ulice na 

křižovatku U Bruse. Olomoucká ulice již je 

kompletně zadlážděna. Tak jako na Třebov-

ské ulici, i zde se projevuje důraz na bezba-

riérovost a vzniká společný prostor pro 

chodce a vozidla. Vozovka je od chodníku 

oddělena pomocí dvojřádku ze žulových 

kostek, který je ještě esteticky umocněn 

každou pátou vystoupnutou kostkou. Další 

estetický prvek tvoří středové úžlabí tvořené 

velkou žulovou kostkou, jehož hlavní funkcí 

je odvod povrchové vody.  Podle nových 

požadavků na bezpečnost vznikl při každém 

novém vjezdu varovný pás z hrubě tryska-

ných reliéfních dlaždic.  

Koncem měsíce mohli občané začít využívat 

i nově osazeného mobiliáře. Náměstí i při-

lehlé ulice byly průběžně doplňovány o 

nové lavičky, odpadkové koše a stojany na 

kola. Většina těchto prvků je atypických a 

vychází přímo z dílny pana architekta. Aty-

pické řešení je sice náročnější na přípravu, 

ale výrazně obohacuje individuálnost místa 

a přispívá k jeho autenticitě. Každý prvek 

nese motivy města Mohelnice (převážně 

pomocí vyřezaných písmen obsažených 

v názvu města umístěných na stojinách jed-

notlivých prvků). Na jižní straně náměstí se 

občané mohou těšit na nový bronzový pra-

meník - pítko, které bude osazeno při výjez-

du z Olomoucké ulice. Prameník bude vyba-

ven dvěma tlakovými spínači s tryskami, 

které zajistí kolemjdoucím požadovanou 

potřebu vody k osvěžení. Tělo prameníku 

bude hrubě strukturováno navinutým drátem 

v bronzovém odstínu kašny a ze vnitř vyba-

veno LED svítidly, které umožní jeho pod-

svícení i ve večerních hodinách. Posledním 

chybějícím prvkem na náměstí je kašna. 

Z důvodů komplikované technologie, složi-

tých montážních detailů a závěrečných povr-

chových úprav byla její dodávka přesunuta 

až na měsíc říjen, tudíž i dokončující práce 

kolem prostoru kašny budou provedeny až 

po samotné montáži. Souběžně s montáží 

kašny proběhne i výsadba stromů. Vyhovělo 

se tak požadavkům dodavatele v závislosti 

na vegetačním období. Pro výsadbu stromů 

na náměstí je navržen původně přítomný 

druh jasanu, který je velmi adaptabilní a 

použitelný v historických centrech měst. 

V ploše chodníku na ulici Třebovské bude 

vysazena okrasná forma hrušně, která však 

netvoří dužnaté plody. Na konci této ulice 

bude v malé parkové úpravě vysazena třešeň 

ptačka, která bude doplněna čtveřicí javorů. 

Stromy ve zpevněných plochách budou 

vysazeny do již připravených jam, kde se 

počítá s kompletní výměnou zeminy. Pro 

nahlédnutí je situace mobiliáře i výsadby 

zeleně zveřejněna na webových stránkách 

města.  

V polovině měsíce září proběhla generální 

zkouška technického vybavení náměstí Svo-

body, kdy zde proběhla kulturní akce Dny 

evropského dědictví. Až na drobné nedostat-

ky, mohu říci, že „generálka“ byla úspěšná. 

I přes mnohé kritiky nám ukázala na nedo-

statky, které by se ještě daly vylepšit a do 

termínu předání díla odstranit. 

Petr Michek,  

vedoucí oddělení rozvoje a investic 

Revitalizace náměstí téměř u konce!  

Zpěvačka a herečka Olga Lounová.     Foto: RZ 

EVA URBANOVÁ 
sólistka Národního divadla 
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INFORMACE Z RADNICE 

Vybíráme z 54. zasedání Rady města Mo-

helnice (12.9.2012) 

 RM schválila uvolnit částku 300.000 Kč 

z rezervy města na projekt „Dělí nás 

hranice, ale pojí tradice“. Jde o projekt 

spolupráce s naším partnerským městem 

Radlin, který je zaměřen především na 

spolupráci v oblasti kultury a výměnných 

pobytů. 

 RM uložila odboru správy majetku připra-

vit podmínky pro vyhlášení výběrového 

   řízení na pronájem honitby STŘÍTĚŽ.  

 RM uložila odboru správy majetku připra-

vit podmínky výběrového řízení na realit-

ní kancelář spolupracující s městem 

Mohelnice při prodeji nemovitostí a ná-

jmu nebytových prostor.  

 RM schválila uzavřít dodatek č. 2 ke 

smlouvě č. 61/2001/PRÁV o nájmu neby-

tových prostor a umístění zařízení sítě 

INTERNET. Díky tomuto rozhodnutí 

bude moci firma poskytující v Mohelnici 

internet odstranit problém s dočasným 

zastíněním šíření signálu, který způsobo-

valy ručičky hodin na kostelní věži, proto-

že doplní zařízení, které vykryje proble-

matické momenty. 

 RM rozhodla uzavřít Smlouvu o porozu-

mění se společností SIEMENS, s.r.o., IČ: 

00268577, se sídlem Siemensova 1, 155 

00 Praha 13, jejímž předmětem je bez-

úplatné provedení analýzy v oblasti 

hospodaření s energií ve vybraných 

budovách a zařízeních města Mohelnice 

a zároveň pověřila starostu podpisem této 

smlouvy. V rámci této smlouvy tedy zmí-

něná společnost provede bezplatně analý-

zu v oblasti hospodaření s energií u měs-

tem vytipovaných budov a navrhne mož-

nosti řešení potencionálních úspor. Ná-

sledně může město uspořádat otevřené 

výběrové řízení na realizaci navrženého 

řešení v rámci tzv. systému EPC (Energy 

Performance Contracting). V tomto systé-

mu vybuduje vybraná firma na své nákla-

dy dané energetické řešení a zadavatel po 

dobu trvání smlouvy (např. 10 let) platí 

stejné náklady na energie jako v době před 

provedením energetického řešení a po 

uplynutí smluvního vztahu se toto řešení 

stane majetkem zadavatele. Pozitivem pro 

zadavatele je, že nemusí zainventovat 

celou akci předem, protože si danou tech-

nologii koupí v průběhu smluvního vztahu 

v rámci dosažených úspor. 

 zavést registraci uživatelů Diskuzního 

fóra města Mohelnice a obnovit modero-

vání Diskuzního fóra města Mohelnice, 

při kterém se příspěvky diskutujících zob-

razují s časovou prodlevou a neuveřejňují 

se ty, které se nevztahují k městu Mohelni-

ce.                                                   redakce 

PLÁN POHYBU VE MĚSTĚ 
 

Jak je již vidět na opravených ulicích Olo-

moucká, S. K. Neumanna, Třebovská a na-

konec na samotném náměstí Svobody, bude 

se měnit pohyb lidí po městě. Konkrétně jde 

o zužování vozovek v centru, stavění zvýše-

ných příčných prahů a zavádění zón 

s rychlostí 30 km.    Výsledkem by mělo být 

zpomalení aut, jež vytvoří prostor pro chod-

ce a cyklisty, kteří se v ulicích přestanou bát. 

Sebevědomí chodců v památkové zóně 

(vnitřní město) se posílí odstraněním vyvý-

šených chodníků, čímž se chodci přestanou 

zahánět ke straně a staví se tak na roveň aut. 

Auta se zde omezí placeným parkováním (5 

Kč/30 minut).  

Od listopadu 2012 se jižní část města stane 

zónou s maximální rychlostí 30 km/h a před-

ností zprava.              Dokončení na straně 4 

Z JEDNÁNÍ  RADY  MĚSTA   

? 
 Zajímá vás něco a chcete se zeptat 

vedení města, pracovníků Městského 

úřadu v Mohelnici nebo z organizací 

zřízených městem? Můžete poslat 

svůj dotaz do redakce.  My za vás potom 

otázku položíme konkrétní osobě. Dnes 

odpovídá Ing. Miroslava Březinová, vedoucí 

oddělení Obecní živnostenský úřad. 

Jaké kroky učinilo město v souvislosti s 

kauzou metanolu? 

„Aféra s metylalkoholem zasáhla celou re-

publiku jako blesk z čistého nebe v nebývalé 

míře! Obrovská hrozba zabijáka – závadné-

ho alkoholu zasáhla snad nejvíce severní a 

střední Moravu. 

Stát zareagoval téměř okamžitě, mimo jiné 

mimořádným opatřením vydaným Minister-

stvem zdravotnictví (tzv. „prohibice“), které 

začalo platit okamžikem vyhlášení i na Mo-

helnicku. Ještě před vyhlášením mimořádné-

ho opatření, a zejména po něm, spolupraco-

valy složky státní moci, tj. policie, celní 

správa, česká obchodní inspekce a státní 

zemědělská a potravinářská inspekce i 

s Obecním živnostenským úřadem Mohelni-

ce (OŽÚ), jehož činnost spočívala zejména 

v monitorování terénu (př. stánkový prodej), 

informační činnosti a namátkové živnosten-

ské kontrole provozoven, kde by mohlo 

docházet k prodeji, podávání, či vystavování 

lihovin s obsahem alkoholu nad 20%. OŽÚ 

také oslovil okolní obce, spadající do působ-

nosti OŽÚ, s žádostí o spolupráci. Na webo-

vých stránkách Mohelnice byly průběžně 

uveřejňovány ty nejnaléhavější informace a 

upozornění vč. telefonních čísel, kam je 

možno se obrátit o pomoc. Pracovníci OŽÚ 

byli, a i nadále jsou, připraveni veškeré zís-

kané informace okamžitě prověřit a přijmout 

opatření. 

Ke dni předání tohoto příspěvku redakci 

nebyly ze strany OŽÚ ve správním obvodu 

zjištěny žádné negativní poznatky, týkající 

se dané problematiky.“ 

Petra Rosípalová 

 

K D Y  U Ž  B U D E   
OTEVŘEN BAZÉN? 
 

Pro občany, kteří byli zvyklí pravidelně 

užívat bazén, jsou určeny následující infor-

mace o pokračující opravě bazénu. K 1. říjnu 

jsou hotové parní komory, vzduchotechnika, 

nová elektroinstalace a dokončují se práce 

v sauně. Kdy se zahájí provoz? Od 1. října 

zahájí provoz restaurace, od poloviny listo- 

padu sauna a od prosince, nejpozději 2. led-

na samotný bazén. Co brání dřívějšímu ote-

vření? Oprava střechy. Projektant počítal 

s částečnou opravou, po odkrytí nepřístup-

ných míst nad bazénovou halou se zjistilo, 

že je nutné opravit střechu celou. Termín 

dokončení opravy střechy se tím posunul 

z 1. října do poloviny listopadu. Po ukončení 

opravy střechy jsme teprve schopni vymalo-

vat, uklidit a položit nové koberce. Kolik nás 

bude oprava bazénu stát? Oproti podepsa-

ným smlouvám se nezvýšila cena za práce 

v sauně, na parních komorách, na elektroin-

stalaci, ale zvýšila se na vzduchotechnice 

(asi o 100 000 Kč z částky kolem 5 mil. Kč),  

na opravě střechy (přesnou částku ještě ne-

známe, není dokončeno). Cenu venkovního 

zateplení neznáme, protože práce se začát-

kem října zahájí. Celkem přijde oprava bazé-

nu na částku kolem 14 miliónů Kč, což je 

více, než zaplatíme za opravu náměstí a 

ulice S. K. Neumanna.  

Protože se jedná o veřejné výdaje, nabí-

zím všem, kdo mají zájem, podrobnější 

vysvětlení a prohlídku současného stavu 

oprav na bazéně. Sraz zájemců v pondělí 

8. října v 15 h před vchodem do bazénu. 

 Pavel Kuba, místostarosta  

O t á z k a  p r o :  

ul. S. K. Neumanna                              Foto: PRo 

 

ZUŠ  Mohelnice vyhlašuje 
konkurz do 1. ročníku oboru  

MUZIKÁL  
více informací na 

www.zusmohelnice.cz 
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INFORMACE Z RADNICE 

V říjnu 2012 se uskuteční volby do Zastupi-

telstva Olomouckého kraje, které rozhodnou 

o složení krajského zastupitelstva na další 

čtyři roky. V následujících řádcích naleznete 

oficiální oznámení starosty o době a místě 

konání těchto voleb.  

Letošní krajské volby mají oproti předcho-

zím krajským volbám jednu novinku, a to 

možnost volit na voličský průkaz. Tato no-

vinka umožňuje občanovi ČR s trvalým 

pobytem v obci na území Olomouckého 

kraje hlasovat ve volbách do Zastupitelstva 

Olomouckého kraje na voličský průkaz v 

libovolné obci v rámci Olomouckého kraje, 

tedy mimo svůj stálý volební okrsek, ale 

pouze v rámci kraje. Volič může požádat o 

vydání voličského průkazu ode dne vyhláše-

ní voleb, a to osobně u obecního úřadu do 

okamžiku uzavření stálého seznamu nebo 

podáním doručeným nejpozději 7 dnů přede 

dnem voleb obecnímu úřadu; toto podání 

musí být v listinné podobě opatřené úředně 

ověřeným podpisem voliče nebo v elektro-

nické podobě podepsané uznávaným elektro-

nickým podpisem voliče nebo v elektronické 

podobě zaslané prostřednictvím datové 

schránky; o osobně učiněné žádosti se sepíše 

úřední záznam. Obecní úřad voličský průkaz 

předá osobně voliči nebo osobě, která se 

prokáže plnou mocí s ověřeným podpisem 

voliče žádajícího o vydání voličského průka-

zu, anebo jej voliči zašle. 
 

OZNÁMENÍ 

o době a místě konání voleb do Zastupitel-

stva Olomouckého kraje  

Starosta města Mohelnice podle § 27 zákona 

č. 130/2000 Sb., o volbách do zastupitelstev 

krajů a o změně některých zákonů, ve znění 

pozdějších předpisů 

o z n a m u j e : 

1. Volby do Zastupitelstva Olomouckého 

kraje se uskuteční v pátek 12. října 2012 od 

14:00 do 22:00 hod. a v sobotu 13. října 

2012 od 08:00 do 14:00 hod. 
 

2. Místo konání voleb ve volebních okrs-

cích: 

Okrsek č. 1 – Základní škola, Masarykova 

ul. č. 4 pro voliče podle místa, kde jsou při-

hlášeni k trvalému pobytu:  ul. Olomoucká, 

Gen. Svobody, Krále Ječmínka, Dolní Krč-

my, Horní Krčmy, U Slunce, Slunečná, Zá-

padní, U Hřiště, Masarykova, Komenského, 

Adolfa Kašpara, Boženy Němcové, Mácho-

va, Jižní, Polní, Luční, U Potoka, Krátká, 

Medkova od č. 2 a výše. 

Okrsek č. 2 – Základní škola, Mlýnská ul. č. 

1 pro voliče podle místa, kde jsou přihlášeni 

k trvalému pobytu: ul. Brusova, Nerudova, 

Svatopluka Čecha, Wolkerova, Havlíčkovo 

nám., Jiráskova, Zahradní, Dvořákova, Spor-

tovní, Třebovská, Karla Čapka, Mlýnská, 

Petra Bezruče, Sadová, Zábřežská, Hradeb-

ní, Okružní, Mírovka, Vodní 1, 2, 3, 5, 7, 9, 

11, 17, 19, 21, 23, 29, 31, 33, 35,37,39, a 41 

U Dálnice, nám. Kosmonautů 1, 2, 3, 4. 

Okrsek č. 3 – Základní umělecká škola, 

nám. Svobody č. 15 pro voliče podle místa, 

kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu: ul. 

Na Příkopech, nám. Kosmonautů od č. 5 

výše, S. K. Neumanna, nám. Svobody, La-

zebnická, Školní. 

Okrsek č. 4 – Domov – penzion pro dů-

chodce, Medkova č. 1 pro voliče podle mís-

ta, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu: ul. 

Nádražní, Nádraží, Nová, Vrchlického, Zá-

mecká, Uničovská, Družstevní, nám. Tyrše a 

Fügnera, Za Penzionem, Smetanova, Hřebi-

kářská, U Brány, Vrátní, Robotnická, Zá-

mečnická, Lékárnická, Kostelní nám., Hál-

kova, Medkova č. l. 

Okrsek č. 5 – Dům dětí a mládeže, Spartaki-

ádní ul. č. 8 pro voliče podle místa, kde jsou 

přihlášeni k trvalému pobytu: ul. 1. máje, 

Lidická, Spartakiádní, Severní, Staškova, 

Růžová, Příčná, Jesenická, Za Stadionem. 

Okrsek č. 6 – Základní škola, Vodní ul. č. 

27 pro voliče podle místa, kde jsou přihláše-

ni k trvalému pobytu: ul. Květná, Pionýrů, 

Stanislavova, Na Zámečku, Ztracená, Vodní 

27, 32, 34, 61, Jánská. 

Okrsek č. 7 – Podolí /kabiny TJ/ pro voliče 

podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému 

pobytu v Podolí. 

Okrsek č. 8  – Újezd č. 2 pro voliče podle 

místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu 

v Újezdě. 

Okrsek č. 9  – Libivá č. 29 pro voliče podle 

místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu 

v Libivé. 

Okrsek č. 10 – Křemačov č. 66 pro voliče 

podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému 

pobytu v Křemačově. 

Okrsek č. 11 – Květín č. 50 pro voliče podle 

místa, kde jsou přihlášeni k trvalému pobytu 

v Květíně. 

Okrsek č. 12 – Řepová č. 82 pro voliče 

podle místa, kde jsou přihlášeni k trvalému 

pobytu v Řepové. 

Okrsek č. 13 – Studená Loučka 24 pro voli-

če podle místa, kde jsou přihlášeni 

k trvalému pobytu ve St. Loučce. 
 

3. Voliči bude umožněno hlasování poté, 

kdy prokáže svoji totožnost a státní občan-

ství České republiky (platným občanským 

průkazem nebo cestovním pasem České 

republiky). Neprokáže-li uvedené skutečnos-

ti stanovenými doklady, nebude mu hlasová-

ní umožněno. 
 

4. Voliči budou dodány 3 dny přede dnem 

konání voleb hlasovací lístky. Ve dnech 

voleb volič může obdržet hlasovací lístky i 

ve volební místnosti. 

 Antonín Navrátil, starosta města 

PODZIMNÍ VOLBY DO ZASTUPITELSTVA OLOMOUCKÉHO KRAJE 

 

Úřad práce České republiky v  minulých  

týdnech zahájil distribuci karty sociálních 

systémů – sKarty. Bohužel se již vyskytly 

případy, kdy obyvatele obcí – zejména senio-

ry obchází podvodníci, kteří nabízí k prodeji 

sKartu. Proto Úřad práce v  souvis lost i  

s těmito skutečnostmi informuje, že sKarta je 

zdarma a nikdo ji nenabízí podomním prode-

jem. Pokud se setkáte s podomními prodejci 

nabízející sKartu, volejte Policii ČR a upozor-

něte Úřad práce ČR. sKartu vydává Úřad 

práce ČR na svých kontaktních pracovištích. 

Každý klient, který dostane sKartu, obdrží 

domů dopis s PIN kódem ke kartě, který bude 

označen logem České spořitelny. O tom, že je 

sKarta připravena na Úřadu práce bude každý, 

kdo ji má dostat, informován taktéž dopisem. 

V něm bude uvedeno, kdy a kde si má klient 

sKartu vyzvednout a také telefonní číslo, kde 

lze předání sKarty na Úřadě práce dohodnout, 

případně změnit termín. Vedoucí kontaktního 

pracoviště Úřadu práce v Mohelnici Tomáš 

Havlík nám v odpovědi na náš dotaz sdělil, že 

má informace o podvodných praktikách, 

avšak že by k nim docházelo i v našem regio-

nu doposud nezaznamenal. Informační linka 

k sKartě je 800 752 782 a všechny informace 

naleznete na www.skontakt.cz.                  red. 

                      

               

STRAŠIDELNÝ PROJEKT KANALIZACE 
 

Před časem byl ve zpravodaji článek s mapkou, 

kde se má opravovat kanalizace. Protože veřej-

nost má právo na informace, rozhodl jsem se 

zveřejnit podstatnou část e-mailu, který jsem 

dostal od našeho zástupce v představenstvu 

společnosti VHZ Ing. Aleše Mikety: 

V roce 2008, kdy se modelovala finanční 

analýza projektu se počítalo s nárůstem 

ceny vodného a stočného do roku 2019, kaž-

dý rok přibližně o 5,60 Kč/m³ bez DPH. 

Nyní opětovně, na základě posledních údajů 

o spotřebě vody, přepočítáváme reálnost 

finanční analýzy a tím i ufinancovatelnost 

projektu. Nutno mít zcela a neustále na 

paměti, že smlouvy se zhotoviteli mají velmi  

problematickou bezsankční vypověditelnost! 

Co z toho pro občany plyne? Počítejme: V roce 

2008 stál 1 m³ = 49 Kč a DPH bylo na úrovni 9 

%, tak podle tohoto sdělení by 1m³ v roce 2019 

stál při 16 % DPH 122 Kč.  

Bezsankční vypověditelnost znamená zrušení 

celého projektu opravy kanalizace Evropskou 

komisí. Závěrem bych chtěl podotknout, že 

oprava kanalizace a využití evropských peněz 

byla z počátku dobrou myšlenkou, ale se špat-

ným koncem. V tomto případě pro občany 

našeho města.  
Pavel Kuba, místostarosta 

UPOZORNĚNÍ ÚP O ZAHÁJENÍ DISTRIBUCE SKARTY 
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INFORMACE Z RADNICE, INZERCE 

 Rozvody topení, vody a odpadů 
 

 Montáž kotlů a bojlerů  
 

 Výměna WC a vodovodních baterií  
 

 Montáž solárních systémů    
 

 Rekonstrukce bytového jádra   
 

 Záruka na práci i materiál           

 

 

 KONTAKT: +420 739 50 98 40 
 
 
 

            Mohelnice, Nová 4 
 
 
 

        vlcek.tom@centrum.cz                           

PLÁN POHYBU VE MĚSTĚ 
 

Dokončení ze strany 2 

V celé jižní části města (s vjezdem do ulice 

B. Němcové a ulice Medkova) se odstraní 

značky a jedinou ulicí s jednosměrným 

provozem bude část ulice Adolfa Kašpara. 

V roce 2013 plánujeme zvýšit 4 křižovatky

(dvě na B. Němcové, jednu na A. Kašpara, 

jednu na konci Spartakiádní), vybudovat 

jeden kruhový objezd (U Bruse), upravit 

přechody pro chodce (Libivá, Mlýnská, 

Tesco, Lukoil) a začít práce na cyklostezce 

Újezd, Horní - Dolní Krčmy a Havlíčkovo 

náměstí - Sadová. Všechny podrobnosti, 

mapky a komentáře, budou umístěny na 

nové informační tabuli před městským úřa-

dem. Drobné úpravy ulic, budování cyklos-

tezek a restrikce vůči autům, jsou jediným 

způsobem, jak zvýšit počet lidí, kteří ráno 

volí jiný způsob do práce, než je auto.   

Pavel Kuba, místostarosta  

 

PODĚKOVÁNÍ OLOMOUCKÉMU KRAJI 
 

Zastupitelstvo Olo-

mouckého kraje na 

svých zasedáních 

v letošním roce roz-

dělilo mezi složky integrovaného záchran-

ného systému nemalé finanční prostředky. 

Bez této finanční podpory by složky IZS 

nebyly po stránce svojí vybavenosti na tako-

vé špičkové úrovni jako dnes a jejich práce 

by byla v terénu o to náročnější. I jednotka 

sboru dobrovolných hasičů města Mohelni-

ce byla v první etapě podpořena částkou 

80.000,- Kč a ve druhé částkou 60.000,- Kč. 

Příspěvek bude využit na zakoupení přívěs-

ného vozíku, lodního motoru a zbytek finan-

cí pohltí oprava hasičské techniky, která si 

ročně vyžádá desítky tisíc korun. Děkujeme. 

Renata Bátorová, úsek krizového řízení 

Veřejné zasedání  
zastupitelstva města  se koná  
ve středu 17. října od 17 hodin 

v Domě kultury. 

4.11. Screamers 
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INFORMACE Z RADNICE 

V srpnu letošního roku proběhla v rámci 

částečné realizace projektu „Udržitelné vyu-

žívání zdrojů energie na MŠ Na Zámečku“ 

za účelem snížení energetických ztrát a zvý-

šení komfortu této budovy výměna oken a 

dveří. Abychom neohrozili chod tohoto 

zařízení, byl termín zahájení rekonstrukce 

stanoven na začátek letních prázdnin.  Jak se 

komplikovala v průběhu roku situace kolem 

zadávání veřejných zakázek a s tím spjatá 

legislativa (nový Zákon o veřejných zakáz-

kách, navazující provádějící vyhláška a sa-

motná metodika výběrového řízení), která 

značně časově negativně ovlivnila průběh 

tohoto řízení. Důsledkem toho byl vítězný 

uchazeč vybrán až počátkem srpna, kdy byla 

sepsána i Smlouva o dílo s podmínkou oka-

mžitého zadání oken do výroby. I přes veš-

kerou snahu byly hlavní stavební práce akce 

ukončeny až začátkem září. K jejímu zdár-

nému ukončení nemalou měrou přispěly 

všechny zaměstnankyně mateřské školy, 

které musely své třídy připravit pro děti 

v takřka „bojových“ podmínkách. Na pomoc 

přispěchaly i jejich kolegyně z okolních škol 

a školek. Do závěrečného úklidu byly zapo-

jeny i uklízečky z městského úřadu. Za po-

moc, pochopení a obětování osobního času 

patří všem zúčastněným nemalý dík.   

Také starosta města Antonín Navrátil se 

připojuje s poděkováním: „Touto cestou 

bych rád poděkoval všem, kteří přispěli 

k úklidu po opravách mateřské školy 

Na Zámečku a svou prací o víkendu umožnili 

dětem navštěvovat MŠ od začátku školního 

roku. Mé poděkování patří zejména pí ředi-

telce Pospíšilové a celému pracovnímu ko-

lektivu – pedagogickým pracovnicím paní 

Hegrové, Adamcové,  Grossmannové, 

Hanzlové, Pechrové, Selingerové, Mora-

vové, Olbertové, Navrátilové, Kaplové, Stej-

skalové, Pěničkové, Trnkové, Ryšánkové a 

Vytopilové, provozním pracovnicím paní 

Kleinové, Navrátilové, Čepové, Zapletalové 

a Rýznarové, pracovnicím školní jídelny 

paní Weidingerové, Vykydalové, Coufalové 

a Janové. Za součinnost děkuji rovněž ředi-

telům mohelnických základních škol a ve-

doucí kanceláře tajemníka Městského úřa-

du.“         P. Michek, odd. rozvoje a investic 

Mohelnický fotbalový stadion by se mohl 

v poměrně krátkém časovém horizontu roz-

růst o novou krytou tribunu a další plnohod-

notné travnaté hřiště. Pokud by vše proběhlo 

podle předpokladů, měla by se nová tribuna 

včetně šaten a sociálního zázemí, rekon-

strukce stávajících travnatých ploch, výstav-

by nové travnaté plochy včetně automatické-

ho závlahového systému a oplocení celého 

areálu realizovat v období podzimu 2012 – 

jaro 2013. V souvislosti s tímto projektem 

byla rada města požádána ze strany FK Mo-

helnice o součinnost při realizaci. Rada měs-

ta tento bod projednala na zasedání 12. 9. 

2012, kdy ve svém rozhodnutí udělila sou-

hlas ke stavebním úpravám. Náklady ponese 

v tomto případě investor, kterým je FK Mo-

helnice, a po naplnění dotačních podmínek 

převede FK Mohelnice bezúplatně předmět-

né stavby na město Mohelnice. Pro naplnění 

celého záměru však musí předcházet výkup 

pozemků o rozloze 1709 m2 v oblasti za 

stávajícím travnatým hřištěm. Tyto pozemky 

by měly sloužit pro dobudování výše zmíně-

ného travnatého hřiště. Za stávajícím travna-

tým hřištěm, na kterém se hrají mistrovské 

zápasy, je hřiště, které nemá oficiální para-

metry pro mistrovská utkání. Proto by chtěli 

zástupci FK Mohelnice toto hřiště rozšířit 

tak, aby vznikla druhá hrací plocha 

s oficiálními rozměry. Pro tento účel je prá-

vě potřeba zmíněných pozemků. Ty by mělo 

vykoupit město na své náklady, čímž by 

přispělo svým dílem k tomuto projektu. „Dle 

informací, které mám od FK Mohelnice jde 

o to, aby měla mládež kde trénovat a hrát 

svá utkání a neničila si přitom zdraví na 

umělé trávě“, uvedl starosta Ing. Antonín 

Navrátil. Ve svém rozhodnutí rada města 

pověřila odbor správy a majetku, přípravou 

podkladů pro výkup těchto pozemků. Nová 

tribuna by měla vzniknout mezi stávající 

tribunou a stánkem s občerstvením a bude 

situována symetricky k stávající tribuně. 

V přízemí tribuny budou vybudovány šatny 

se zázemím a místnost pro rozhodčí. Touto 

výstavbou vznikne 324 míst k sezení a šatny 

budou mít kapacitu 57 sportovců. „Celkové 

investiční náklady projektu by se měli pohy-

bovat okolo 5.000.000 Kč, což pro město 

znamená značné zhodnocení jeho majetku 

s minimálními nároky na jeho vlastní rozpo-

čet“, dodal starosta Ing. Antonín Navrátil. 

Dle vyjádření předsedy FK Mohelnice Jiřího 

Rouska „stadion vybudovaný v roce 1973, 

neodpovídá svým vybavením ani rozsahem, 

jak dnešním nárokům na sociální zázemí, tak 

zejména počtu sportujících družstev“. FK 

Mohelnice má v současnosti dvě družstva 

dospělých, dvě družstva dorostenců, tři druž-

stva žáků a tři družstva přípravek, celkem 

tedy přes 260 sportovců. „O víkendu pak 

musíme vzít v potaz, že zde máme i družstva 

soupeřů a tak není neobvyklé, že v jeden 

moment máme na stadionu celkem až 6 muž-

stev. Tomu nestačí počet šaten ani kapacita 

umýváren či toalet. Nesmíme zapomenout, že 

současně s fotbalisty využívají budovu stadi-

onu i tenisté (o víkendech obzvlášť) a tak 

není neobvyklé, že některá mužstva už nema-

jí ani teplou vodu na osprchování. To je na 

rok 2012 ostuda“ uvedl předseda FK Mohel-

nice Rousek. Vybudování druhého hřiště 

zamezí také extrémnímu zatěžování stávající 

travnaté plochy. FK Mohelnice pro tento 

projekt usiluje o získání dotace 

z Ministerstva školství, mládeže a tělový-

chovy, která by měla pokrýt veškeré nákla-

dy. Dle žádosti FK Mohelnice o součinnost 

města, by v návaznosti na dokončení této 

akce mohlo dojít v následujícím období 

k celkové rekonstrukci stávající tribuny, 

včetně jejího vybavení. Konkrétně by šlo o 

kompletní opravu budovy, včetně šaten a 

sociálního zařízení, novou střechu, výměnu 

oken a zateplení budovy. Na tuto potencio-

nální akci by byl vypracován další projekt, 

ve kterém by se žádalo o dotaci. 

Jan Krůza, odbor kanceláře tajemníka  

C H Y S T Á  S E  O P R AVA   
ULICE  STANISLAVOVA  
 

Jde o opravu (obnovu) a budování nových 

chodníků a parkovacích ploch, doplnění a 

výměnu stromů, úpravu stávajících silnic a 

s tím souvisejících dopravních značek a 

v neposlední řadě úpravu dětských hřišť a 

veřejného osvětlení. Jedná se tedy o úpravu 

poměrně velkého území sídliště, které by 

mělo zlepšit podmínky bydlení a života na 

sídlišti. Tento projekt po připomínkování 

komise bude zveřejněn začátkem října na 

bilboardu samoobsluhy v ulici Stanislavova 

a občanům bude umožněno formou ankety 

otázek a připomínek se k němu vyjádřit. Ve 

dnech 9. října a 12. října v 17 h před bil-

boardem budou autoři projektu připraveni 

vysvětlovat zájemcům ze strany občanů, jak 

se změní jejich sídliště a případně zapraco-

vat připomínky občanů do projektu. Občané, 

s Vámi projednaný návrh a jeho schválení 

zastupitelstvem města umožní městu Mohel-

nice žádat o dotaci z ministerstva pro místní 

rozvoj ČR na postupnou obnovu Vašeho 

sídliště. Využijte této možnosti a nenechte to 

jenom na nás. Víc hlav = lepší výsledek. 

Děkujeme. 

Pavel Kuba, místostarosta 

Z našeho středu navždy odešli: 
 

Karel ZEZULA z Mohelnice (75 let), 

Ludmila AMBROŽOVÁ z Mohelnice 

 (79 let), 

Jiří KOTRLE z Mohelnice (90 let), 

Josef HERMAN z Mohelnice (93 let). 

K 31. srpnu 2012 bylo na Úřadu práce 

 v Mohelnici evidováno celkem    

956 uchazečů o zaměstnání s mírou  

nezaměstnanosti 9,88 %. Z toho občanů  

s trvalým bydlištěm v Mohelnici bylo  

517 (míra nezaměstnanosti 9,91 %). 

VÝMĚNA  OKEN   
MŠ NA ZÁMEČKU 

NOVÁ  TRIBUNA NA FOTBALOVÉM  STADIONU   

Výměn a oken ve školce 
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VOLBY 2012 

 

Ing. Antonín Navrátil  
starosta města Mohelnice 
 

kandidát č. 25 na kandidátní listině  
TOP 09 a Starostové  
pro Olomoucký kraj 

 

Vol te  KSČM  
stranu č .  43  

 

KSČM zve všechny le-
vicové smýšlející a 
sympatizanty k volbám 
do krajského zastupitel-
stva.  
KSČM bude programo-
vě podporovat rozvoj 
města Mohelnice i okre-
su Šumperk především 
v oblasti sociální, vytvá-
ření nových pracovních 
míst, dotačních nabídek apod. 
Volební program KSČM je zaměřen  
na široké spektrum zájmu občanů  
v souladu demokracie pro všechny. 
Za oblast Mohelnicka kandiduje  
Ing. Zdeněk Švec,  
člen zastupitelstva  
a občan města Mohelnice. 
 

Středisková rada KSČM Mohelnice 

KRAJSKÉ 
VOLBY 2012 

 

Volby do krajského zastupitelstva 
pátek 12. října 2012  
od 14 do 22 hodin 

sobota 13. října 2012  
od 8 do 14 hodin 

 

Seznam volebních okrsků  
a volebních místností   

viz Mohelnický zpravodaj  
říjen 2012 strana 3. 
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 ZE ŽIVOTA VE MĚSTĚ  

V sobotu 1. září 2012 proběhlo v obřadní 

síni mohelnického muzea slavnostní vyhlá-

šení vítězů fotografické soutěže Vyfoťte 

svou Mohelnici. Tento slavnostní akt byl 

pomyslnou tečkou za soutěžní akcí, pořádá-

nou Městem Mohelnice a Muzeem 

v Mohelnici, jež probíhala od 1. 1. do 30. 6. 

tohoto roku. Fotografická soutěž byla určena 

všem občanům města Mohelnice a integro-

vaných obcí (neprofesionálním fotografům), 

a to ve dvou věkových kategoriích: do 15 let 

(děti) a od 15 let (mladiství a dospělí). Sou-

těžní fotografie musely být soutěžícími poří-

zeny v první polovině roku na území města 

Mohelnice a integrovaných obcí, přičemž 

musely odpovídat některému ze stanove-

ných tří tématických okruhů: město, lidé, 

příroda (každý soutěžící mohl přihlásit pou-

ze jednu fotografii v rámci každého z nich). 

Přihlášené fotografie byly v průběhu červen-

ce a srpna vyhodnoceny šestičlennou poro-

tou, tvořenou z  poloviny profesionálními 

fotografy. V rámci výše zmíněného slav-

nostního aktu převzali držitelé 1., 2. a 3. 

místa v rámci obou věkových kategorií a 

každého z tématických okruhů ocenění 

z rukou starosty města  Mohelnice, Ing. 

Antonína Navrátila, který převzal nad soutě-

ží záštitu. V rámci slavnostního aktu byla 

též otevřena výstava vítězných fotografií ve 

foyer obřadní síně mohelnického muzea, 

kterou mohli návštěvníci mohelnického  

muzea zhlédnout až do konce září.  

                                   Zbyněk Žouželka 

Přihlášení soutěžící: 

Do 15 let: 

Jan Balicz, Anna Čepová, Kristýna Grubero-

vá, Zuzana Kovářová, Sabina Krejčí, Jan 

Kryl, Ondřej Navrátil, Alena Prucková, 

Kristýna Sedlářová, Šárka Wiedermannová. 
 

Od 15 let: 

Radek Cerka, Tomáš Finsterle, Jaromír 

Navrátil, Karel Navrátil, Ladislav Nejedlý, 

Miroslav Pecha, Zdenka Pospíšilová, Marti-

na Povalová, Veronika Šťastná, Olga Vítko-

vá, Jaromír Vítek, Milena Vyhlídalová, 

Tereza Vyhlídalová, Jana Vyjídáčková, 

Zdeněk Zbranek. 

VÝSLEDKY FOTOGRAFICKÉ SOUTĚŽE VYFOŤTE SVOU MOHELNICI   

Jarní sídliště. 1. místo v kategorii od 15 let, Město. Tereza Vyhlídalová. 

MĚSTO  BUDE  MÍT   
NOVOU KANALIZACI 
 

Ulice Růžová patří svým asfaltovým povr-

chem mezi nejhorší komunikace 

v Mohelnici. Již v minulých letech docháze-

lo k propadům a opravám vozovky vlivem 

katastrofálního stavu kanalizace. Je proto 

s podivem, že tato kanalizace nebyla zahrnu-

ta do projektu celkové rekonstrukce kanali-

zace v Mohelnici. Stav vozovky na ulici 

Růžová a neustálé dlouhotrvající stížnosti 

občanů z ulice K. Čapka k nevyhovující 

kanalizaci, nás vedl k tomu, abychom vyjed-

nali se společností VHZ opravu kanalizace.   

Začátkem října(od 8.10.) začnou výkopové 

práce na ulici Růžová, o měsíc později také 

na ulici K. Čapka a dokončení se předpoklá-

dá v prosinci. Vymění se hlavní řád kanali-

zace a napojení přípojek do hlavního řádu 

v komunikaci. Na ulici Růžová dojde také 

k výměně uzávěrů vody. Na jaře, do konce 

května, se v ulici Růžová zhotoví nový 

chodník a celá vozovka dostane nový asfalt. 

V ulici Karla Čapka se doplní a zrekonstruu-

je veřejné osvětlení.  

Tímto žádám občany o trpělivost, výsledkem 

by měla být opravená část našeho města. 

Pavel Kuba,  

místostarosta 

Spor, který se táhne po dlouhá léta, je snad 

rozhodnutím 17. zastupitelstva definitivně 

zažehnán. Jedná se o záměr propojení ulic 

Pionýrů a Zábřežské. Zmíněný problém se 

oživil na 12. zasedání zastupitelstva 

v prosinci 2011, kdy byla sválena změna 

územního plánu, která se týkala pozemku 

původně určeného pro vybudování propoje. 

Rozhodnutím zastupitelstva byl pozemek 

určený na propojení zmíněných ulic zařazen 

jako součást plochy hromadného bydlení. To 

vyvolalo reakci petičního výboru z roku 

2005, který požadoval neupouštět od záměru 

vybudování propoje. Jako řešení navrhl 

předsedající zastupitelstva ustavení komise, 

která měla za úkol zabývat se řešením do-

pravní situace této lokalitě. Ustavení komise 

ve složení Ing. Jan Kubíček, Ing. Petr Mi-

chek, Ing. Pavel Zbranek, Ing. Zdeněk Nantl, 

Ing. Aleš Cipris (zástupce společnosti Do-

pravní projektování), Ing. Martina Jeřábková 

a Bc. Miroslav Jurníček bylo následně zastu-

pitelstvem schváleno. Bod týkající se odpro-

deje inkriminovaného pozemku byl na tom-

též zastupitelstvu stažen a komisi bylo ulo-

ženo předložit komplexní řešení dopravní 

situace lokality Mohelnice severozápad do 

31.7.2012. Předtím, než se zaměříme na 

jednotlivé návrhy řešení, je nutné doplnit, že 

na 17. zastupitelstvu 9.8.2012 byla projedná-

vána další petice týkající se tohoto problé-

mu, tentokrát nazvaná „Petice - Ne nesmysl-

nému záměru!“. Tato petice vyjadřovala 

nesouhlas se záměrem propojení ulic Pioný-

rů a Zábřežské. Nyní se tedy zaměříme na 

navrhované varianty řešení lokality severo-

západ, které byly předloženy Ing. Janem 

Kubíčkem ve zprávě komise nazvané 

„Řešení dopravní situace lokality Mohelnice 

severozápad“ na 17. zastupitelstvu 9.8.2012. 

První navrhovanou variantou je tzv. řešení 

„MOST“. V této variantě jde o rekonstrukci 

a rozšíření stávajícího mostu přes řeku Mí-

rovku na Zábřežské ulici. V tomto případě 

by po patřičných úpravách mostu byl provoz 

na komunikaci mezi Mírovkou a obytnými 

domy obousměrný, čímž by byl umožněn 

vjezd i výjezd z této lokality. V současné 

době má zmíněný most závady, které je 

nutné opravit (mrtvé úhly, není v zákrytu se 

silničním tělesem, neumožňuje průchod 

chodcům, nedostatečná „světlost“ mostu pro 

zvýšený průtok vod). K tomuto řešení je 

nutné podotknout, že by bylo pro město 

finančně velmi náročné. Odhad komise je asi 

pět mil. Kč spoluúčast města.  

Dokončení na straně 10 

Bez názvu, 1. místo od 15 let, 

Příroda. Martina Povalová 

Kostel, 1. místo do 15 let, Město. 

Šárka Wiedermannová 

DOPRAVNÍ ŘEŠENÍ LOKALITY SEVEROZÁPAD 
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DNY EVROPSKÉHO DĚDICTVÍ 

Dokončení z 1. strany 

Zaplněné. V mnohatisícovém davu jste mohli potkat nejen Mohelni-

čáky, ale i návštěvníky ze Zábřeha, Uničova, Litovle a Šumperka.  

                                                      red., foto: MP, RZ, PRo 

Vážení občané, 

touto cestou bych Vám chtěl poděkovat za Vaši hojnou účast na osla-

vách Dnů evropského dědictví (EHD), které se konaly 15. a 16. září 

2012 v centru našeho města. Dle Vašich ohlasů, které jsem měl mož-

nost zaznamenat, se nám akce povedla. Největší zásluhu na tom má 

tým Mohelnického kulturního centra (MKC) pod vedením Mgr. Marti-

na Juránka. Program byl ze strany MKC sestaven výborně a  velmi 

dobře se podařilo zajistit akci po všech stránkách. Vnímám také Vaši 

kritiku co se týče počtu toalet a ozvučení některých účinkujících, jako 

podnět pro naše zlepšení v těchto oblastech do budoucna. 

Daná akce se mohla konat v tomto rozsahu jedině za předpokladu, že 

po celý rok spoříme finance na jednotlivých akcích, kdy pečlivě pracu-

jeme na propagaci akcí a vyšší návštěvnosti resp. vyšších tržbách. 

Těmito kroky tak usilujeme o co nejefektivnější chod Domu kultury. 

Udělat pak pro občany, alespoň jednou ročně, něco zadarmo a zpří-

stupnit jim hvězdy či legendy české hudební scény, považuji za správ-

né. 

Závěrem chci poděkovat všem občanům města rovněž za trpělivost s 

vyšší hlučností ve večerních a nočních hodinách, zejména pak těm, 

kteří bydlí v centru města. Jelikož jsem v souvislosti s konáním akce 

nezaznamenal žádnou stížnost, chápu to také tak, že když se občas v 

Mohelnici odehraje větší kulturní akce, která je nesporně spojena s 

určitou vyšší intenzitou zvuku, nevnímá se to vždy negativně. Právě 

toto je důkaz, že se z nás mohelnických stávají skuteční Evropané! 

Takové akce jsou totiž zcela běžné ve všech větších městech ČR i v 

zahraničí.                      Antonín Navrátil, starosta 

 

 

 
 

S L A V I L I  J S M E  D N Y  E V R O P S K É H O  D Ě D I C T V Í  

Olga Lounová si na pódium pozvala děti. 

Na Daru Rolins se těšily tisíce fanoušků. 

Opavská formace Kofe-in. Oficiální zahájení slavností patřilo starostovi města. 
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NE VŠICHNI OSLAVÁM EHD PŘÁLI 
 

S politováním Vám musíme oznámit, že se mezi 

námi najdou občané, kteří nemyslí na zájmy 

města a jeho občanů, což některé z Vás zřejmě 

nepřekvapí.  Ti, které máme na mysli, jsou do-

konce  schopni zajít tak daleko, že zájmy velké 

části občanů účelově poškozují. V souvislosti 

s konáním Dnů evropského dědictví si totiž ně-

kdo dal práci a rozeslal anonym, kterým se poku-

sil celou akci zastavit či dokonce zhatit úplně. 

Ačkoli nikdo nepodal na žádný z odborů Měst-

ského úřadu nebo na Město Mohelnice podnět 

k prošetření či stížnost na konání oslav Dnů ev-

ropského dědictví, tak v pátek 14. září 2012 do-

poledne, tedy těsně před konáním akce, obdržely 

některé odbory Krajského úřadu v Olomouci, 

vyšší složky Policie ČR a manažeři účinkujících 

anonymní e-mail. Ten obsahoval varování před 

konáním akce na nedokončeném náměstí s tím, že 

se prý celá mohelnická veřejnost diví pořádání 

akce. Úředníci jsou prý bezmocní (akci nepořádal 

Mětský úřad, ale MKC - pozn. red.), pokračuje 

anonym a dostali pořádání příkazem. Údajně 

město přistupovalo neodpovědně k celé výstavbě 

a postupuje tak stále, uvedl závěrem pisatel, který 

tento email odeslal z adresy „fanda89@email.cz“ 

a je podepsán jako „Stavební inženýři 

z Mohelnicka“. Tolik jen pro Vaši informaci, 

názor necháme na Vás.                                    red. 

DNY EVROPSKÉHO DĚDICTVÍ 

Mohelnická sebranka předvedla své šermířské umění. 

Nedělní odpoledne otevřela Mohelanka. 

Do posledního místa zaplněné náměstí Svobody. 

Nevídaná ohňová a světelná show skupiny Ramstern. Na čepu byl dobře chlazený Moravan. 

Na Kostelním náměstí sehrálo Loutkadlo pohádku pro děti. 

Stálice českého bigbítu Radim  Hladík. 
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ZAJÍMAVOSTI 

V pátek 5. října v 17 hodin bude 

v mohelnickém muzeu vernisáží otevřena 

výstava s geologickou tematikou Kamenná 

krása aneb Geologie v hledáčku fotografů, 

která představuje minerály a horniny (nejen) 

našeho regionu na fotografiích, které pořídili 

amatéři i profesionálové. Mimo fotografií je 

výstava tvořena i informačními panely, které  

prezentují  jednotlivé skupiny minerálů a 

hornin a jejich způsoby využití. Často pře-

hlížený svět geologie návštěvníkům přiblíží 

též ukázky z geologických  sbírek šumper-

ského muzea, jimiž je výstava doplněna. 

Součástí výstavy je i připomenutí osobnosti 

dr. Richarda Schuberta, slavného geologa a 

rodáka z Mohelnice. Interaktivnost výstavy 

je podtržena instalací elektro - propojova-

cích panelů, které obsahují různé kvízy, i 

dalšími praktickými aktivitami, zaměřenými 

na doplnění znalostí žáků základních i střed-

ních škol. Výstava bude v mohelnickém 

muzeu instalována do 17. 11. 2012.                                                                                                                              

Milan Dvořák  

V Ý S T A V A  K A M E N N Á  K R Á S A  A N E B   
G E O L O G I E  V  H L E D Á Č K U  F O T O G R A F Ů  

Dokončení ze strany 7 

Tento most je majetkem Olomouckého kra-

je, město by muselo vyjednat opravu se 

Správou silnic OK. Taková varianta by aktu-

álně situaci neřešila, jedná se spíše o střed-

nědobý časový horizont. Druhou možností je 

návrh „OKOLÍ“. Jedná se o poměrně rychle 

uskutečnitelné úpravy v okolí křižovatky 

ulic Květná a Růžová, které nejsou ani příliš 

finančně náročné. V podstatě se jedná o 

úpravu přerůstající zeleně do vozovky v 

„esíčku“ ulic Květná a Růžová a odstranění, 

či posunutí chladírenského návěsu zasahují-

cího do vozovky na začátku ulice Růžová. 

Na tyto úpravy by se mohlo navázat umístě-

ní značek zákazu stání v ulici Květná a po-

tencionálně by mohlo dojít i k úpravě stáva-

jící vozovky v této lokalitě. Finanční náklad-

nost tohoto zdánlivě jednoduchého řešení, 

které bylo komisí označeno jako částečné, 

bylo odhadnuto na půl milionu Kč. 

Třetím návrhem je tzv. řešení „PROPOJ“, 

které se týká výše diskutovaného propojení 

ulic Pionýrů a Zábřežská. Tento návrh, který 

je jádrem celého sporu a kvůli kterému v 

podstatě vznikla i tato komise, má následují-

cí podobu. Došlo by k vybudování jedno-

směrného výjezdu z ulice Pionýrů na ulici 

Zábřežskou a zároveň by byl jednosměrný 

také vjezd z ulice Zábřežské do ulice Květ-

né. Ing. Pavel Zbranek ve svém vyjádření 

k této variantě upozorňuje na několik překá-

žek, které brání její realizaci. Jsou to rozhod-

nutí o zamítnutí propojení těchto ulic Kraj-

ským úřadem Olomouckého kraje z roku 

2007, nedostatečná šířka pozemku, blízkost 

bytových domů, nevyhovující rozhledové 

poměry, kolize se stávajícím dopravním 

připojením bytového domu a garáží, nedo-

statečný poloměr pro křížení s ulicí Zábřež-

skou, vedení inženýrských sítí, vzrostlá ze-

leň, čapí hnízdo a obklíčení bytových domů 

silničními komunikacemi. Komise však na 

tyto překážky ve své zprávě reaguje tak, že 

většinu připomínek Ing. Zbranka nevnímá 

jako problém. V tomto případě je nutné se 

zamyslet nad výší nákladů na toto řešení, 

které se odhadují na tři miliony Kč a nad 

jeho účelností. Posledním způsobem, jak 

vyřešit dopravní situaci na severozápadě 

Mohelnice, je tzv. varianta „SEVER“. 

V tomto případě by šlo o vybudování komu-

nikace mezi křižovatkou ulic Květná a Zá-

břežská, která by vedla stávajícím polem za 

ulicí Růžovou, na níž by se napojila v místě 

bývalého hřiště poblíž ulice Staškové. Jedna-

lo by se o obousměrnou páteřní komunikaci, 

která by tak odlehčila dopravě v celé lokali-

tě. Tato varianta by dle výstupu komise řeši-

la současnou situaci a zároveň by předcháze-

la problémům v budoucnu. Potencionálně by 

také umožňovala vybudování nové zástavby. 

Odhadovaná cena je kolem deseti mil. Kč, 

avšak realizace je stejně jako v případě vari-

anty „MOST“ spíše střednědobá záležitost. 

Výsledkem hlasování o výše zmíněných 

variantách na 17. Zastupitelstva města Mo-

helnice ze dne 9.8.2012 bylo rozhodnutí, 

které uložilo radě města pokračovat v práci 

na realizaci variant „SEVER“, „OKOLÍ“ a 

„MOST. V případě varianty „PROPOJ“ se 

zastupitelstvo rozhodlo tento záměr nereali-

zovat.                                                      red. 

 

HASIČI ZASAHOVALI 
18. 8. proražená olejová vana osobního auto-

mobilu u obce Libivá 

20. 8. požár odsávání na nástrojárně SEM, 

likvidace obtížného hmyzu (sršni)na Havlíč-

kově nám. a 24. 8. na ul. Komenského 

26. 8. požár kůlny Lukavice 

5. 9. požár odpadu v zahradě na ul. Medkova  

6 .9. planý poplach EPS Hella 

8. 9. dopravní nehoda traktoru a motocyklu, 

Dubicko – 1 těžce zraněný 

9. 9. osoba sražená vlakem – 1 usmrcen 

13. 9. požár osobního automobilu,  I/35 

15. 9. dopravní nehoda na R35 osobního 

automobilu s divočákem, únik PHM, požár 

odpadu v budově bývalý prasečák Řepová,  

požár odpadu v budově, staré JZD Řepová 

17. 9. osoby uvězněné na balkoně v 8. patře 

18. 9. likvidace hmyzu (sršni) ul. Družstevní  

19. 9. otevření bytu – zraněný předán ZZS,  

taktické cvičení - SEM, dopravní nehoda na 

R35 Mladeč, os. automobil ve svodidlech 

21. 9. likvidace  hmyzu (sršni), ul.  Hradební 

22. 9. dopravní nehoda, Police – osobní 

automobil na boku, 4 zranění, dopravní ne-

hoda, Zvole – osobní automobil na střeše, 1 

zraněná osoba                          Přemysl Crha 

AUDIT VE SPOLEČNOSTI 
LESY MĚSTA MOHELNICE 
 

Ve společnosti Lesy města Mohelnice s.r.o., 

která je ve 100% vlastnictví města Mohelni-

ce a spravuje jeho lesní majetek, proběhne 

lesnický a ekonomický audit. Dle rozhodnutí 

rady města ze dne 12. 9. 2012 audit provede 

Ústav lesnické a dřevařské ekonomiky a 

politiky Mendelovy univerzity v Brně. 

V rámci auditu dojde k posouzení souladu a 

úrovně hospodaření ve vazbě na platnou 

legislativu a dokumentaci, platný lesní hos-

podářský plán. Dále budou posouzeny dosa-

hované úrovně ekonomických efektů ply-

noucích z hospodaření na uvedeném lesním 

majetku, s důrazem na dosahované zpeněže-

ní sortimentů surového dříví, používání dru-

hovacích předpisů, nákladovost v úrovni 

přímých nákladů na vybrané výkony a režij-

ních nákladů v komparaci s veřejně dostup-

nými odvětvovými ukazateli a srovnatelný-

mi lesními majetky. Cena auditu, je dle 

předložené nabídky 100.200 Kč. „Ve společ-

nosti Lesy města Mohelnice, která si lesy od 

města pronajímá, doposud podobný audit 

neproběhl, a proto je vhodné udělat si ucele-

ný obrázek o tom, jak zmíněná společnost 

s majetkem města hospodaří“, uvedl starosta 

Ing. Antonín Navrátil.  

Jan Krůza,  

odbor kanceláře tajemníka 

PŘIBUDOU KONTEJNERY 
N A  T Ř Í D Ě N Ý  O D PAD  
 

Díky bezplatné výpůjčce od společnosti 

EKO-KOM dojde v Mohelnici, včetně míst-

ních částí, k navýšení počtu kontejnerů na 

tříděný odpad. Konkrétně se jedná o 40 kusů 

kontejnerů na plast, papír a sklo, které by 

měly v konečném důsledku snížit výdaje na 

svoz komunálního odpadu. Třídění do barev-

ných kontejnerů mimo to, že je ekologické, 

je za současných podmínek také ekonomicky 

výhodné. Společnost EKO-KOM platí každé 

obci za množství vytříděných komodit a 

samotné obce zároveň ušetří na likvidaci 

netříděného odpadu. Co se týče třídění 

v Mohelnici, je nutné si přiznat, že nejme 

zrovna na špici v kraji. Naopak s 28 kg vytří-

děného odpadu na osobu patříme mezi nej-

hůře třídící. Například srovnatelně velké 

město Litovel vytřídí za rok asi 68 kg a má o 

120 kontejnerů více než Mohelnice. Z toho 

je zřejmé, že v Mohelnici je v tomto ohledu 

prostor pro zlepšení. Již v roce 2011 přibylo 

56 kontejnerů, což mělo za důsledek vyšší 

objem vytříděného odpadu v uplynulém roce 

a také vyšší odměny z průměrných 150.000 

Kč na 250.000 Kč za čtvrtletí. Navýšení o 40 

kontejnerů v letošním roce poskytuje mož-

nost, jak vytřídit více odpadu, získat vyšší 

odměny a dosáhnout další úspory za likvida-

ci netříděného odpadu. Ať už je Vaše moti-

vace jakákoliv, je zřejmé, že třídit se vyplatí 

v každém případě.                                    red. 

DOPRAVNÍ ŘEŠENÍ LOKALITY SEVEROZÁPAD 
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Letošní prázdniny doběhly k cílové pásce a 

předaly štafetu nastupujícímu měsíci září, 

jež je pro každého žáka a studenta symbo-

lem začátku nového školního roku. Čas od-

počinku, lenošení a cestování děti uloží do 

svých vzpomínek a vrhnou se vstříc novým 

poznatkům, dovednostem a přátelstvím, jež 

na ně  v tomto školním roce čekají.  

Velkým krokem do neznáma je bezesporu 

první školní den pro malé prvňáčky, kteří 

zanechali bezstarostný život za dveřmi škol-

ky a vykročili na cestu za vzděláním. Zá-

kladní škola Vodní se 3. září stala útočištěm 

pro 64 prvňáčků, kteří byli rozděleni do tří 

tříd. Svůj první velký den děti zahájily ve 

svých moderně vybavených kmenových 

třídách v doprovodu rodičů, kteří přišli své 

ratolesti podpořit. Třídní učitelé přivítali děti 

a seznámili rodiče se základními informace-

mi, které se týkají provozu školy, školní 

družiny a jídelny. Aby děti neodcházely 

domů s prázdnou, dostal každý z nich učební 

pomůcky a drobné dárky od sponzorů.  

 Také vedení školy, pan ředitel s paní zá-

stupkyní, pozdravili děti i rodiče a popřáli 

jim mnoho úspěchů na jejich společné cestě 

za vzděláním.  

Naše nejmenší žáčky i jejich rodiče čeká 

mnoho nového. Díky erudovanosti, lidské-

mu a citlivému přístupu třídních učitelů se 

však děti jako každý rok adaptují velmi 

rychle na nové prostředí a díky úzké spolu-

práci s Vámi rodiči se škola stane místem, 

kam se děti budou rády a bez jakýchkoliv 

obav vracet.  

První krok naši nejmenší žáčci zvládli. Po-

přejme nejenom jim, ale i ostatním žákům a 

studentům, ať jsou jejich další kroky naplně-

ny radostí z úspěchu, poznání, překonávání 

překážek a objevování nového.  

   Monika Weissová 

INFORMACE ZE ŠKOL, ZAJÍMAVOSTI 

Slavnostní zahájení školního roku 2012/2013 a při-

vítání prvňáčků se uskutečnilo na obou budovách 

ZŠ Mlýnská Mohelnice – tedy na ulici Mlýnská i 

Masarykova v pondělí 3. září od 8 hodin. Ředitelka 

školy Mgr. Marcela Vlasáková přivítala všechny 

přítomné a především ty, kteří se vydali do školy 

poprvé před školou na ulici Mlýnská a zástupkyně 

ředitelky Mgr. Vladislava Mertová zahájila svým 

proslovem školní rok 2012/13 před školní budovou 

na ulici Masarykova. 

Letošní prvňáčky v doprovodu jejich rodičů a ostat-

ních příbuzných přivítali také nejstarší žáci školy a 

po předání drobných dárečků je postupně jednoho za 

druhým přivedli k jejich třídním  učitelkám. Prvňáčci 

si ve třídě našli svoje místo a  měli radost z dárečků, 

které našli na lavicích. Také se již  dozvěděli první 

informace důležité  pro nadcházející školní dny.  

I  v ostatních  třídách ZŠ Mlýnská už lavice a židle 

nezely prázdnotou a do tříd se tento den vydali žáci a 

spolu s nimi také pedagogičtí  pracovníci. Budova 

školy je přivítala kompletně rekonstruovanou elektro-

instalací, novými tabulemi, z nichž většinu je možno 

použít jako interaktivní a dalšími novinkami. 

Přejeme všem úspěšný školní rok 2012/2013! 

Aleš Plhák 

NA ZŠ VODNÍ PŘIVÍTALI NOVÝ ŠKOLNÍ ROK 

ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU NA ZŠ MLÝNSKÁ 

Jsme dvě holky na vozíku Simča a Katka.  

Vloni na konci prázdnin nám něco chy-

bělo a pořád jsme nemohly přijít na to, co 

to je. Teď už to víme. Byl to mohelnický 

Dostavník.  

Tak letos jsme se konečně dočkaly. Bylo 

to pro nás moc fajn, zase sedět s rodiči u 

stánku, prodávat dřevěné destičky, potká-

vat známé kamarády a poslouchat naši 

oblíbenou hudbu. Peníze do kasičky se 

jen hrnuly. Tak jsme pro naše sdružení 

Sklíčko vydělaly 14.590 Kč. Objednáme 

autobus a pojedeme společně někam na 

výlet, to se vždycky moc těšíme. Na jaře 

jsme navštívili jihlavskou zoo a aquapark 

a letos bychom se rádi vydali na jižní 

Moravu. 

Děkujeme rodině Nenkovských za jejich 

obětavou práci, všem pořadatelům a ka-

marádům, kteří na nás myslí a vždy nám 

rádi pomáhají.  Už dnes se těšíme na 

příští prázdniny.         

Za sdružení Sklíčko Katka a Simča  

SKLÍČKO NA DOSTAVNÍKU 
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Začal nový školní rok  2012/2013  a s ním i 

mimoškolní zájmová činnost. Při této příle-

žitosti uspořádali v pátek 7. 9. 2012 pracov-

níci DDM Magnet Mohelnice „Den otevře-

ných dveří“. Prohlídka DDM Magnet byla 

spojena se zábavným odpolednem pro děti a 

mládež a prohlídkou výstavky modelářských 

a keramických kroužků, výtvarných výrobků 

a fotografií z akcí DDM Magnet.   

Protože počasí akci přálo, byly pro děti na 

zahradě DDM Magnet připraveny netradiční 

soutěže a atrakce, po jejichž absolvování 

obdrželi všichni účastníci malou sladkost.  

Zábavné odpoledne, které prezentovalo 

činnost DDM Magnet Mohelnice, se vydaři-

lo. Přineslo spoustu zábavy a všem přítom-

ným napovědělo něco více o činnosti 

„Magnetu“. Ti dosud nerozhodní se mohou 

přihlásit do zájmových kroužků během mě-

síce září či října přímo v DDM Magnet Mo-

helnice, Spartakiádní 8. Pro všechny věkové 

kategorie je připravena nabídka tradičních 

zájmových kroužků, které s úspěchem pra-

cují v Magnetu několik let. Na své si přijdou 

i zájemci o nově nabízené kroužky, které 

jsou spojeny se současnými trendy moderní 

doby.                                    Miroslav Škopík 

ZAJÍMAVOSTI, INZERCE 

 

Z Á B A V N É  O D P O L E D N E  S  M A G N E T E M  

Vítězná trefa. Foto: M. Škopík 

Návštěva misionáře Kornélia Novaka 
 

Církev  adventistů sedmého dne Vás zve na setkání s Korneliem Nova-

kem, zakladatelem klubu křesťanských motorkářů „Holy Riders Germa-
ny“, kazatelem a misionářem Církve adventistů v Norsku, bývalým vi-

cemistrem Německa v kulturistice, motorkářem a barovým vyhazovačem.  

Téma: 10 lží o náboženství, které jsou nejvíce rozšířené mezi lidmi 
 

Modlitebna CASD, Smetanova 8 (naproti Globusu), Čt. 18.10. 2012  18h. 
 

 Poznávání evangelií - modlitebna CASD od 1. listopadu  2012 každý 

čtvrtek v 17 hod.  
 

Cestopis Pákistán - Karákoram - Modlitebna CASD  4. 11. 2012 16 h. 

Vstup volný - všichni jste srdečně zváni.   

MORAVIČANSKÉ VINOBRANÍ 
 

6. října v 18 hodin v sokolovně v Moravičanech 

Cimbálová muzika MAJERÁN z Blanska  

s ukázkou lidových tanců 
 

Víno z Velkopavlovické oblasti, obec Velké Pavlovice + someliér 
 

občerstvení zajištěno, vstupné dobrovolné 

29.11. JANA KRAUSOVÁ, KAREL RODEN - PRŠÍ - Dům kultury 
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MOHELNICKÝ PLOCHODRÁŽNÍK 
 

Slavný československý plochodrážní jezdec 

Friedrich Bardas se narodil 14. ledna 1914 v 

Mohelnici. Jeho otec měl na Schillerstrasse 

40 (dnes ulice Olomoucká) zavedenou autoo-

pravnu a byl známý jako vůbec první majitel 

automobilu v Mohelnici. Malý Fritz tak sa-

mozřejmě jevil už od mládí silnou náklon-

nost k motorům a motocyklům, v osmi letech 

sám jezdil na otcově stroji a v sedmnácti se 

pustil do stavby motocyklu vlastní konstruk-

ce. Tak vznikl Barry-Spezial 260 ccm, na 

kterém Fritz dosáhl prvních úspěchů a plný 

nadšení si brzy nato zakou-

pil skutečný závodní moto-

cykl. To všechno stačil 

stihnout během studia na 

státní strojírenské škole a 

přitom nevynechal jedinou 

možnost zúčastnit se všech 

dostupných plochodrážních 

závodů. Jeho úspěchy nezů-

staly bez odezvy a tak se 

Bardas v roce stává majite-

lem velmi kvalitního a 

rychlého stroje, který mu 

daroval tehdy proslulý dán-

ský jezdec Nils Sörensen. 

V nastávajícím období 

nastala Bedřichovi léta 

vítězství a úspěchů. Na 

mapě jeho cest se objevila 

místa jako Rudge Dirt-

Track a na pracovním plánu 

smlouva s Terrot-Dijon. To 

vše absolvoval se lvíčkem na prsou jako 

československý sportovec národnosti němec-

ké a jeho kariéra vyvrcholila na jaře roku 

1934, když se stal firemním jezdcem dodnes 

slavné pražské značky JAWA. Bardas se 

přestěhoval do Prahy a v Mohelnici pak po-

kračoval jeho otec v letech 1932 - 1939 s 

dalšími spolupracovníky jako Gebr. Bardas 

Maschinenfabrik, Müglitz/Mähren ve vývoji 

závodního motocyklu o obsahu 247 ccm. 

Kromě toho s ním pracoval konstruktér mo-

helnické firmy SIEMENS Dipl. Ing. Fried-

rich Drkosch na "lidovém motocyklu" s ná-

zvem BARRY VOLKSMOTORAD s dvou-

taktním motorem o obsahu 98 ccm, jehož 

uvedení do seriové výroby však znemožnila 

2. světová válka.  

Až do roku 1937 absolvoval Bardas více než 

120 vítězství své závodnické kariéry, mezi 

něž patří zejména výkon na opavských mezi-

národních závodech. Pořadatelé zde na startu 

avizovali špičkové jezdce tehdejší doby z 

Rakouska (Schneeweiss), Německa 

(Winkler) a dokonce i z Jugoslávie a Rumun-

ska (Nicolescu Cristea). Bardas se zde v třídě 

do 350 ccm umístil se strojem JAWA na 1. 

místě a v kategorii 250 ccm zvítězil ve dvou 

rozjížďkách. 

Pro sportovce (a nejen pro ně) skončila však 

doba slávy a úspěchů. Přišel nástup nacistic-

ké diktatury, Mnichovská krize, konec Čes-

koslovenské republiky a samostatného Ra-

kouska a následné vypuknutí války. Válkou 

přišel Bardas o veškerý svůj majetek, a v 

roce 1946 se ještě stihl legálně vystěhovat do 

Rakouska. Zde se s velkými potížemi pokou-

šel o starty s anglickým JAP 350, ale po 

desetileté přestávce se už úspěchy přestaly 

dostavovat. Stačil ještě zabodovat v roce 

1948 prvním a druhým místem na memoriálu 

Martina Schneeweise ve Štýrském Hradci. V 

Sankt Pölten byl dvakrát třetí v pětistovkách 

a dvakrát druhý ve třídě do 350 ccm. Po 

těžké havarii v tomto závodě však postupně 

mizí z plochodrážní scény, sní o obnově 

svého mohelnického projektu s motocyklem 

BARRY, stěhuje se pryč z Vídně a stopa 

jeho sportovní i podnikatelské slávy mizí 

někde ve Spolkové republice Německo. 

Ctirad Štipl, kronikář města 

 

Z  P A M Ě T N Í  K N I H Y   
MOHELNICKÉ  FARNOSTI  
 

Roku 1504 se stal mohelnickým farářem  

Jakub z Budějovic. Z této doby je v kronice 

záznam, že dcera Bernarda Hechta byla žalo-

vána jistým Benediktem ze Šumvaldu, že si 

přivlastnila patronátní právo od oltáře sv. 

Petra a Pavla a u tohoto oltáře ustanovila 

nového duchovního. 

Stavba nové lázně: Farář Jakub přenechal 

zdejšímu lazebníkovi za roční úrok jedné 

marky stavební místo po staré farské lázni k 

účelu stavby lázně nové. 

Roku 1557 se stává farářem Andreas 

Hauptmann. Jmenovaný byl také olomouc-

kým kanovníkem. Se souhlasem biskupa 

Marka Kuena k účelu výstavby zděných 

domů a za roční poplatek jednoho zlatého 

povolil městu  na farském pozemku stavbu 

druhé cihelny. Tím bylo nejlepší farní pole 

zcela zničeno. Výjimečně tomuto faráři bis-

kup povolil, že před svou smrtí může o svém 

majetku svobodně rozhodnout, jen nemá 

přitom zapomenout na kostel a zbožné nada-

ce. 

Utrakvismus v  Mohelnic i :  Utrakvis ta 

(kališník, nebo pod obojí způsobou): Jedná 

se o křesťanskou konfesi, která vzešla z hu-

sitství. Pojem husitství utrakvisté za svůj 

nikdy nepřijali a vždy se považovali za plno-

hodnotnou součást nerozdělené katolické 

církve. Utrakvismus trval až do rekatolizace 

po bitvě na Bílé hoře, kdy se členové i du-

chovní vraceli do katolické církve, k níž měli 

nejblíž a v níž tridentský koncil uznal přijí-

mání pod obojí (chléb a víno). Koncil k to-

muto přiměl po dlouhém úsilí císař Ferdi-

nand I. Menší část utrakvistů splynula s Jed-

notou bratrskou. 

Utrakvismus se rozšířil i v biskupském městě 

Mohelnici. Přijímání pod obojí způsobou  

jim přinášelo těžkosti i utrpení jak uvádí 

kronika. 

„Toho času začaly také v Mohelnici vznikat 

nábožné zmatky, které i přes všechna opatře-

ní ze strany biskupa nemohly být tak lehce 

potlačeny. Již roku 1557 je zmínka o odpad-

lém mohelnickém faráři Gallusovi. Koncem 

roku 1560 jen menší část pod obojích přes-

toupila nazpět ke katolické víře. Ale naopak, 

většina jich žádala, aby mohli svobodně 

zůstat při kalichu, což ale biskup Marek 

odmítl. Naopak zase soukenickému cechu za 

jeho věrnost ke katolické víře v sobotu povo-

lil dva trhy na vlnu. Důsledně žádal měst-

skou radu o vydání hlavního podněcovatele k 

odpadlictví od katolické víry, Valáška. Tento 

ale zavčas s několika dalšími měšťany pod 

obojího vyznání  z Mohelnice uprchnul a 

zažaloval biskupa u brněnského zemského 

práva. 

Dále biskup přikázal, aby vždy po dvanácti z 

těchto odpadlých bylo na několik dnů uvěz-

něno na hradě Mírově, kde museli pracovat 

při opravách hradeb. Všechna tato opatření, 

jak se zdá, neměla valného účinku. Naopak 

odpadlý farář Gallus, který krátce před tím z 

Mohelnice uprchl do Šternbeka, kde ostře 

kázal a vystupoval proti církvi, se roku 1560 

vrátil nazpět do Mohelnice a i zde stejně 

kázal. Biskup znovu žádal městskou radu, 

aby byl vydán a tím učiněn konec jeho 

bludařských kázání. Toto mělo zcela opačný 

výsledek, část farníků se vystěhovala do 

Vyšehoří (dnes Vyšehorky), kde mohli svo-

bodně přijímat pod obojím způsobem. Jiní 

měšťané se opět formálně vystěhovali do 

Litovle. 

Proto nástupce biskupa Marka Kuena, biskup 

Stanislav Pavlovský, na svoje časté ale bez-

výsledné poukazování na bezuzdný život a 

časté rozpady manželství, které městská rada 

tolerovala a netrestala, byla rada proto bisku-

pem žalována.  

Roku 1590 přikázal mírovskému správci, aby 

všem, kteří z Mohelnice pro svoje nábožen-

ské  přesvědčení odešli a v případě, že se 

nechtějí vrátit, jejich majetek zabavil. Také 

toto opatření i jiná další se minula účinkem. 

Dokonce to došlo tak daleko, že většina ne-

katolíků ve městě, s většinou vesnic biskup-

ského panství se podílela na povstání roku 

1620. Po porážce stavovského povstání na 

Bílé hoře nebylo toto, jak by se bylo předpo-

kládalo potrestáno. Právě naopak, kardinál 

biskup Dittrichstein jim na základě doznání 

jejich viny odpustil a městu v celém rozsahu 

potvrdil a obnovil jejich všechny výsady a 

privilegia. 

Za to na jeho věčnou památku a také za to, 

že značně přispěl na obnovu zničeného kos-

tela sv. Stanislava, ustanovila mohelnická 

městská rada den jeho narozenin  

Dokončení na následující straně 

Okénko kronikáře 
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ZAJÍMAVOSTI, SPORT 

Fotbalový podzim již vstoupil do své druhé 

poloviny. Po rozpačitém začátku, který byl 

ve znamení neúspěšných výsledků A muž-

stva dospělých, se mohelničtí fanoušci opět 

mohou radovat nad zlepšeným výkonem 

našeho prvního mužstva. Po doplnění kádru 

mužstva se přece jen zvedla především psy-

chika hráčů a zejména jeho vítězství nad 

ambiciozním mužstvem Přerova na jeho 

hřišti (2:1) dostalo hráče do patřičné pohody. 

Ale hned následující zápas na domácím 

hřišti proti v té době poslednímu týmu tabul-

ky Sokolu Lískovec (1:1) ukázal, že letošní 

sezóna Moravskoslezské divize, skupiny B, 

bude velmi vyrovnaná a postavení mužstev 

v tabulce nebude tím rozhodujícím, co bude 

mužstva pasovat do role favorita nebo outsi-

dera. Pro naše A mužstvo bude říjen opravdu 

důležitým měsícem, neboť se v něm na do-

mácím hřišti představí hned třikrát a určitě 

bychom si všichni přáli, aby si z těchto utká-

ní připsalo do tabulky co nejvíce bodů. Hned 

ten první říjnový zápas bude mít velký ná-

boj. Mohelnice se v něm totiž střetne 

v regionálním derby s mužstvem Šumperku, 

kterému bude chtít vrátit porážku z jarního 

utkání, který na fotbalovém stadionu 

v Mohelnici sledovalo více než 700 diváků. 

Obě mužstva se od té doby velmi změnila, 

v jejich kádrech je spousta nových mladých 

hráčů, ale o to víc se tito hráči budou chtít 

v tomto derby zápase vytáhnout.  

Naše fotbalová mužstva potřebují podporu 

svých fanoušků, proto bych Vás všechny, co 

máte fotbal rádi, chtěl pozvat v měsíci říjnu 

na městský fotbalový stadion. Přijďte po-

vzbudit naše hráče a vytvořit tak pro ně 

opravdu domácí prostředí, které je požene za 

vítězstvím nad jejich soupeři. 

Přehled utkání A a B mužstva dospělých 

v měsíci říjnu: 

Sobota 6.října 15 hodin  FK Mohelnice – FK 

SAN-JV Šumperk (MS divize) 

Neděle 14. října 15 hodin FK Mohelnice B – 

Sokol Troubelice (1. A třída) 

Sobota 20. října 14:30 hodin FK Mohelnice 

– TJ Nový Jičín (MS divize) 

Sobota 27. října 14:00 hodin FK Mohelnice 

– Elseremo Brumov (MS divize) 

O aktuálním dění ve fotbalovém klubu se 

můžete informovat na webu nebo na vývěs-

kách v prostoru před vstupem na fotbalový 

stadion nebo na náměstí Tyrše a Fügnera.   

Igor Machálek  
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Z  P A M Ě T N Í  K N I H Y   
MOHELNICKÉ  FARNOSTI  
 

Dokončení ze strany 13 

svátkem pro Mohelnici a založila pro něho 

nadaci na rekviem. Tento uložený kapitál 

později vynášel 74 krejcarů úroků. Pro kato-

lickou menšinu byli i v těchto časech v Mo-

helnici pravověrní faráři, kteří byli děkany 

jako jejich předchůdci. Tak r. 1567 po jistém 

Hauptmannovi, zemřelém krátce před svát-

kem sv. Tří Králů, jistý Georg Schimberger, 

po něm olomoucký kanovník magistr Daniel 

z Vítkova, po něm už r. 1571 jistý Georg 

Speier (Speer), po něm 1573 Jakob Adler, 

pak Johann a mohelnický rodák Martin Me-

dek.“ Tolik záznam kroniky k utrakvismu 

Helmut Bartoš 

HRAJTE  O  VSTUPENKY  
Dům kultury v Mohelnici připravil pro čte-

náře Mohelnického zpravodaje soutěž. V 

srpnu se hraje o pět vstupenek na americkou  

akční sci-fi komedii Muži v černém 3. Chce-

te-li vyhrát vstupenku, odpovězte na otázku 

a se svým jménem a kontaktním telefonem 

odevzdejte v Domě kultury nebo ji odešlete 

se svým jménem a telefonem na e-mail: 

rosipalova@mksdk.cz (do předmětu zprávy 

napište soutěž kino).  
 

Komedie Muži v černém 3 není třeba více 

představovat. Agenti opět zachraňují agentu-

ru i budoucnost lidstva. Tentokrát se navíc 

bude cestovat časem. Film se hraje v úterý 

30. října 2012 v 16 a 19 hod. Uzávěrka sou-

těže je 25.10.2012. 

Kdo hraje agenta J a K? 

a) Will Smith a Tommy Lee Jones 

b) Justin Bieber a Kevin Covais              PRo 

 

VELKÝ SPORTOVNÍ ÚSPĚCH 
 

Doposud největšího sportovního úspěchu 

dosáhli žáci ze ZŠ Mlýnská Mohelnice, 

když v konkurenci 15 „velkých - nad 250 

dětí“ základních škol šumperského okresu 

obsadili vynikající 2. místo v součtu všech 

soutěží. Ačkoli se nezúčastnili všech vypsa-

ných sportů, kol a disciplín, jejich bodový 

zisk stačil na toto pěkné umístění.  

O tom, že se jednalo o velice zdařilý školní 

rok, hovoří samotné výsledky. Hoši 

z Mlýnské se stali vítězi v kolektivních spor-

tech a to: florbalu, futsalu, minikopané, 

mladší žáci byli 2. v Podzimní mohelnické 

florbalové lize, rovněž 2. v okresním finále 

v Přespolním běhu. Dále se stali vítězi Pohá-

ru rozhlasu v atletice za okres Šumperk, 

v kole krajském pak skončili 4.  

Mimo soutěže Asociace školních sportov-

ních klubů se pak stali vítězi okresní a kraj-

ské Eliminace  „O  pohár ministra školství 

ve florbalu“. Ve finále této soutěže TOP 10 

Východ pak obsadili konečné 6. místo pro 

oblast Morava a Východní Čechy. Další 

úspěšnou soutěží pak byl 10. ročník Coca 

Cola Školský pohár  – soutěži ve velké ko-

pané. Postupně vyhráli 3 turnaje 

s následnými postupy do dalších kol. Koneč-

nou pak jim bylo semifinálové 4. kolo, ve 

kterém skončili na druhém místě, a ze které-

ho se bohužel pro Mlýnské do pražského 

finále na Letné nepostupovalo. 

Snahou vyučujících tělesné výchovy na 

Mlýnské je zapojit do školních sportů co 

nejvíce žáků a maximálně se věnovat nada-

ným a pro sport zapáleným žákům, což se 

právě ve školním roce 2011/2012 povedlo. 

Milan Horký, učitel TV  

FOTBALOVÉ  SOUTĚŽE  JSOU  V  PLNÉM  PROUDU  

LAMPIONOVÝ PRŮVOD 
 

při příležitosti oslav státního svátku 
 

sobota 27. října v 18 hodin 
 

sraz u ZŠ Mlýnská  

Charita Zábřeh pořádá  

HUMANITÁRNÍ SBÍRKU 
10. - 13. října 2012 

st - pá: 9 - 17, so: 9 -12  
Šatstvo, obuv, lůžkoviny, přikrývky, 
domácí potřeby, elektrospotřebiče, opo-
třebovaná jízdní kola a další.  
Sběrné místo: Dům kultury Mohelnice 
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SPORT 

V neděli 9. září v prostoru ATC Morava 

v Mohelnici odstartoval druhý ročník Mo-

helnického maratonu. Tato cyklistická akce 

je zařazena do seriálu závodů Šumperský 

pohár horských kol 2012, jako sedmnáctý 

závod v pořadí. Pro všechny cyklisty byly 

připraveny pořádajícím místním Bikesport 

Teamem trasy různé délky a náročnosti. 

Okusit závodní atmosféru naplněnou po-

vzbuzováním rodičů, prarodičů a přátel 

mohly nejmenší děti do 5 let na přehledné 

trati o délce 100 metrů. Starší děti pak závo-

dily v areálu Městských sadů na technicky 

zajímavém okruhu dlouhém 2,7 km, kde 

měly možnost vyzkoušet si své dovednosti 

na kole i projetím brodu řeky Mírovky. Šesti 

a sedmileté děti, zařazené do kategorie 

předžáků, tento okruh objely jednou, malí 

žáci ve věku 8 - 10 let pak dvakrát. Mladší 

žáci (11 a 12 let) odjetím čtyř závodních 

okruhů, ztížených i sjezdem schodů, soupe-

řili na trati o délce téměř 11 km. Kategorie 

starších žaček a žáků (13 – 15 let) již absol-

vovala 1 zkrácený okruh dlouhý 24 km na 

trati vyvedené do okolí Mohelnice. Muži a 

ženy všech kategorií odstartovali ke zdolání 

trasy dlouhé 50 km, která vedla po zavádě-

cím asfaltu do Křemačova, pak už z ostra do 

Mírova a Svojanova. V Maletíně byla pro 

závodníky připravena první občerstvovací 

stanice, trasa pokračovala kolem větrné elek-

trárny na Jahodnici a lesem kolem dalších 

elektráren nad Svojanovem přes Žipotín, 

Studenou Loučku, a znovu nad Mírov na 

druhou stranu řeky Mírovky, odkud se zá-

vodníci vraceli k Mohelnici, kde si obkrou-

žili trasu dětí vedoucí do cíle, s projížďkou 

brodu řeky a sjezdem schodů.  

Dohromady se ke startu přihlásilo ve všech 

kategoriích celkem 174 závodníků. Je třeba 

ocenit vysokou účast malých cyklistů – dětí, 

kteří si přišli zazávodit. Domácí Bikesport 

Team z předžáků úspěšně reprezentovali 

Veronika Smitalová a Tomáš Hampl, 

z mohelnických dětí se závodu zúčastnili 

také Marek Novotný a Matěj Sorbi. Pořádání 

závodů v místě využili i mohelničtí 

z kategorie malí žáci. Kromě týmových 

členů Martina Kaplana a Jiřího Peškara se na 

start postavili Vojtěch Karafiát, Ondřej No-

votný, Josef Rebl, Oleg Panasjuk a Filip 

Sorbi. Statečné a úspěšné na trati byly v této 

kategorii i mohelnické dívky – na třetím 

místě se umístila Eliška Rostová, stříbrnou 

medaili získala Míša Kacelová a nejrychlejší 

byla Dorotka Večerková. Na stupně vítězů 

v kategorii mladších žákyň pak vystoupily 

Sofia Panasjuk z Mohelnice, která si odnesla 

bronz, stříbrná Eliška Marková z Dubicka, a 

zlatá Monika Seidlová, která je členkou 

domácího Bikesport Teamu. Napínavý sou-

boj se odehrál i mezi mladšími žáky – zlatou 

medaili vybojoval rovněž člen domácího 

týmu Martin Seidl. Výborně na trati 

z mohelnických si vedli i Matěj Vaňourek a 

Lukáš Zbranek. Ze starších žáků si 

s kopcovitou tratí o délce 24 km výborně 

poradili Tomáš Marek z Dubicka a Tomáš 

Adamec z Moravičan. Nejrychlejší starší 

žákyní na této trati byla tradičně Eva Planič-

ková, dlouholetá členka a závodnice Bi-

kesport Teamu Mohelnice.  

Ze závodníků na nejdelší trati vybojovali 

medailové pozice členové domácího týmu 

Robert Planička (2. místo kategorie Muži B), 

Martin Tyráček (3. místo kategorie Muži B), 

Pavel Hübl (2. místo kategorie Muži C), 

Hana Smitalová (2. místo kategorie Ženy A) 

a Svatava Karafiátová (2. místo kategorie 

Ženy B). Poděkování za úspěšné zdolání 

náročných 50 km v kopcovitém terénu patří 

nejen dalším členům Bikesport Teamu Mo-

helnice – jsou to závodníci David Jílek, Jaro-

slav Strakoš, Jaroslav Dudík, Lukáš Běhal, 

Martin Bartoš, Marek Havlíček, Ivo Navara, 

Vlastimil Uherka, Petr Jílek a Josef Peškar, 

ale i dalším závodníkům z Mohelnice a okolí 

Vlastimilu Štanclovi, Janu Markovi a Bo-

huslavu Markovi z Dubicka.  

Po náročném závodě čekalo na závodníky 

všech kategorií občerstvení v Motorestu 

ATC Morava, pro vítěze byly připraveny 

hodnotné ceny a pro všechny závodníky 

bohatá tombola.  Děti svou nevyčerpatelnou 

energii soustředily po závodě na skákacím 

hradu.  

Poděkování za bezesporu náročnou organi-

zaci celého závodu patří především pořádají-

címu Bikesport Teamu Mohelnice pod vede-

ním Pavla Hampla, ale i všem ostatním, kteří 

se podíleli na vytvoření dobrého zázemí pro 

závodníky i diváky.  

Na závěr díky i všem příznivcům horských 

kol - závodníkům za hojnou účast na této 

akci. Kompletní výsledky závodu naleznete 

na http://mtb.moravanet.cz.  

Dagmar Seidlová 

V ZÁVODĚ  HORSKÝCH  KOL  MOHELNIČTÍ  BODOVALI  

TÝDEN KNIHOVEN 1. - 7. října 2012 
 

1.10. Po létech - čtení povídek V. Pittnerové  - 

Domov pro seniory - 10 h 

2.10. Pasování na čtenáře - knihovna - 10 h 

3.10. Knihovnická lekce pro studenty SPŠE - 

knihovna - 9.45 h 

4.10. Spisovatelé mezi námi (setkání amatér-

ských autorů) - knihovna - 16 h 

5.10. Knihovnická lekce pro studenty SPŠE - 

knihovna - 8 h 

6.10. Čtení regionálních pověstí ve sklepě 

knihovny - 10 h   
Po celý týden čtenářská amnestie 

Více informací na: www.knihovna-mohelnice.cz 

Nejmladší závodníci. Foto: M. Pospíšil 
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